
 

Referat af bestyrelsesmøde  
 

 
Bestyrelsesmøde/teams møde torsdag den 30. oktober 2024 kl. 18.30 

 
Til stede hos JKL: Jørgen Klitten/JKL, Jørgen Koesgaard/JKO, Ole Vinberg Larsen/OVL 
Deltagere via Teams: Camilla Eldur/CE, Rasmus Just Christensen/RJC, Lone Dyekjær/LD  
 
Dagsorden:   
 
1. Godkendelse af dagsorden   
2. Godkendelse af sidste referat   
3. Meddelelser fra formanden   
4. Vandafledning   
a. Projekt Spuling   
b. Tre Lyng   
c. Inspektion   
d. Arbejdsgruppe (vores egen)  
e. Fra arbejdsgruppen om vandafledningsproblemer i området omkring Gærde å – nyt fra 
Gudmindrup Vandgruppe   
f. Øvrigt   
5. Forretningsorden   
6. Veje   
7. Økonomi   
8. Hjemmeside   
9. Facebook   
10. Henvendelser til bestyrelsen   
11. Næste bestyrelsesmøde   
12. Eventuelt    
 
 
Ad 1. 
Godkendt – men punkt 5 udskydes til separat møde 
 
Ad 2. 
Godkendt 
 
Ad 3. 
Formandens meddelelser dækkes af punkterne. 
 
Ad 4. 

a. 16 har sagt ja til at deltage i fælles koordineret rørspuling med egenbetaling. 7 har sagt nej, 
idet de ikke mener, de er rørejere eller ikke mener, spuling er nødvendigt. 5 har ikke 
reageret. 2 mangler bestyrelsen mailadresser på. Røret langs Lyngager er angiveligt ifølge 

 



 

Odsherred kommune knyttet til de ulige numre, selvom røret har udspring ved nummer 2 
og løber langs de lige numre. Dette rør er angiveligt ikke forbundet opstrøms mod nord 
med grøft eller rør. 
Et privat rør ud til grøften ved Pilevænget har ikke sandfang, og sand løber ud i grøften, så 
vandafledning fra nord fra Charlottevej, Henriettevej mm ophobes opstrøms.  
Grøften på begge sider af røret under vejunderføreingen på Pilevænget skal renses da 
vandet ikke kan passere grundet ophobning af blade etc..   
Bestyrelsen holder møde med Gry Jensen fra Vandteamet, Odsherred Kommune d 21/11. 
Bestyrelsen har oplistet flere spørgsmål til afklaring fx ved manglende vedligeholdelse. 
 
Det er fra et medlem blevet forespurgt, om foreningen sammen med bredejerne på 
Elsesvej/Karolinevej kan etablere en samlebrønd ved Karolinevej nr. 8 for opnåelse af en 
mere effektiv spuling af det lange rør, der udmunder i grøften på Henriettevej 5. 
Bestyrelsen sender svar, at bestyrelsen vil tage stilling til, om en deling af udgifterne 
mellem foreningen og implicerede rørejere til etablering af en samlebrønd er en mulighed. 
CE kontakter medlemmet.   

  
CE gennemgik forskellige tilbud på rørspuling. Igangsættelse af rørspuling afventer endeligt 
bud og afgørelse. 
 

b. Bestyrelsen har afholdt møde med Tre Lyng d. 19/10. Bestyrelsen afventer tilbagemelding 
fra Tre Lyng om, hvornår og hvorvidt foreningens rør spules – specielt røret fra 
Gudmindrup Skovkrog og Matolievej til Greigaåen, som modtager vand fra Gudmindrup 
Lyng. Svaret vil komme efter d 6/11 iflg. Tre Lyngs kontaktperson Jakob Himmelstrup. 
 

c. CE formulerer mails til bestemte bredejere vedr. oprensning af vejunderføring, samlebrønd 
og sandfang.  

d. Projektet er på standby for nuværende og afventer Tre Lyngs svar vedr. spuling. RJC 
orienterer kort Tre Lyng skriftligt om intentionerne i projektet.  
 

e. Der er fra fællesgruppen Gudmindrup Vandgruppe for nyligt udsendt et inspirationsoplæg 
til de implicerede grundejerforeninger til drøftelse i bestyrelserne bl.a., med ideer om 
hvordan ens egen forening kan samle sig om at etablere god vandafledning. Bestyrelsen vil 
drøfte disse på et kommende møde. Et hovedpunkt er problematikken ved Gærde å. OVL 
deltager i en arbejdsgruppe om evt. etablering af en pumpestation. Næste møde i den 
gruppe er i uge 46. På fællesmøderne drøftes, hvem der har ansvar og interesse i at løse 
problemerne samt hvordan de økonomiske forpligtelser til løsning af Gærde å 
problematikker kan fordeles. 
 

Ad 5.  udgår til senere møde. JKL indkalder. 
 
Ad 6.  JKO har set på vejenes tilstand. Der bliver foretaget en lettere vedligeholdelse af de mest 

berørte veje.  
Bestyrelsen spørger Gry Jensen om, hvis forpligtelse, det er at vedligeholde vejen ved 
Syrenager 7 og 13. Vejen er skødet til en ejer i Ellinge Lyng.  
JKO skriver til grundejer på Annettevænget om vejen dér. JKO har ligeledes skrevet til OK 
om at reparere hullerne på Gudmindrup Strandvej, men har ikke fået nogen 
tilbagemelding. Et medlem har ligeledes kontaktet (og rykket) OK via ”Gi’ et praj”-
funktionen. 



 

CE beder kommunen om at spule deres ansvarsområde ved vejunderføringen under 
Gudmindrup Strandvej ved nummer 22 og Syrenager 8. 

 
Ad 7. Intet nyt. 
Ad 8. Websiden er opdateret. 
Ad 9. intet nyt. 
 
Ad 10. Sti mellem de to vejdele, der forener Birkeager, og hvor der gik en vej i sin tid, har der 

været offentlig adgang på i mange år. Bestyrelsen mener derfor, der må være vundet hævd 
på at kunne færdes på stien. 

 
Ad 11. Næste bestyrelsesmøde er d. 4/12 kl. 18.30 

 
Ad 12. intet. 

 
For referatet, 
Lone Dyekjær 
  
 
 


